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Protokół Nr XLII/2010 z sesji Rady Miejskiej w Wołominie
 z dniu 10 Listopada  2010  roku

Radnych ogółem – 21
Obecnych na sesji – 19 ( nieobecni to: Krzysztof Gawkowski, Paweł Szczurowski, Dimitar 
Jugrew, Jolanta Sawicka-Jurek )

Listy  obecności  radnych,  Przewodniczących  Rad  Osiedlowych  i  Sołtysów  stanowią 
załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Andrzej  Żelezik – Przewodniczący Rady Miejskiej w Wołominie
Stwierdziwszy  quorum  (  na  sali  obecnych  było  13  radnych.  Nieobecni  to:  Krzysztof 
Gawkowski, Paweł Szczurowski, Dimitar Jugrew, Jolanta Sawicka-Jurek, Maciej Łoś, Zofia 
Michalik, Kazimierz Ciechanowicz, Alina Czerska)  otworzył XLII  sesję Rady Miejskiej w 
Wołominie w dniu  11 października 2010 roku o godzinie 13.15. 
Prowadzący obrady powitał uczestniczących w obradach  radnych, Burmistrza Wołomina 
Jerzego Mikulskiego i Zastępcę Burmistrza Radosława Wasilewskiego, Sekretarza Gminy 
Marzenę  Rozszkowską  i  Skarbnika  Gminy  Anitę  Grabowską  oraz   Radcę  Prawnego 
Urzędu Miejskiego Panią Mecenas Annę Leszczyńską – Bankiewicz, która służy radnym 
swą wiedzą prawniczą  w trakcie  obrad oraz  przedstawicieli  jednostek  organizacyjnych 
gminy,  przedstawicieli  jednostek  pomocniczych,  prasy,  pracowników  urzędu  i 
mieszkańców gminy
Pkt 1 
Wybór sekretarza 

Do  pełnienia  funkcji  sekretarza  obrad  została  zaproponowana  kandydatura  radnego 
Grzegorza Wajsa, przyjęta w głosowaniu jawnym za -13 głosów, przeciw-0, wstrz.- osoba
                                                                              
                                  Na sesję przybyli radni Henryka Żabik i Grzegorz Wajs godz. 12.25

Pkt 2
Porządek obrad został radnym dostarczony wraz z projektami uchwał. ( załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu )

Burmistrz wniósł wniosek ( załącznik Nr 3 ) o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w 
sprawie  zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na 2010 rok

Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady
Poinformował, że treść proponowanej uchwały była opiniowana przez Komisję Finansów 
Gminnych, Komisję Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów Wiejskich oraz Komisję 
Samorządu i Zadań Własnych Gminy.

Henryka Żabik – radna
W związku z faktem iż w porządku obrad jest taki punkt jak : „ podjecie uchwały w sprawie 
zmiany uchwały  dot. ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych, zasad 
usytuowania  oraz  zakazu  sprzedaży,  spożywania  i  podawania”,  a  uchwała  nie  była 
załącznikiem  do  tego  materiału.  Treść  tej  uchwały  dostarczono  radnym  przed  sesją. 
Dlatego zapytała, czy jej treść była i przez jakie komisje opiniowana ?
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Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady
Poinformował, że treść proponowanej uchwały była przedstawiana podczas obrad Komisji 
Finansów Gminnych, Komisji Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów Wiejskich oraz 
Komisję Samorządu i Zadań Własnych Gminy. 

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Stwierdził z ubolewaniem, że wnosi o zdjęcie z porządku obrad punktu pt. „ Uchwalenie   
zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy 
Wołomin „.  Jest  to  wynikiem  tego,  że  podczas  procedury  przewidzianej  prawem  na 
debatowanie nad tym Studium stwierdzono liczne wątpliwości formalne dot. zgłoszonych 
uwagach do studium, które dotyczą oznaczenia nieruchomości,  w odróżnieniu  od tych 
prawidłowych,  brak  niektórych  podpisów,  brak  dokładnych  adresów osób  składających 
wszystkie te uwagi. A le też powstały duże wątpliwości co do autentyczności podpisów na 
złożonych uwagach i sprawa została skierowana do organów prawem przewidzianych w 
tym zakresie, aby stwierdzić ich autentyczność i zachowanie procedury, która w ocenie 
urzędników może szkodzić w postępowaniu prowadzonemu przez urząd. Konsekwencją 
nierozpatrywania  Studium  jest  również  zdjęcie  z  porządku  obrad  uchwał  w  sprawie 
uchwalenia planów zagospodarowania przestrzennego. Mimo ogromnej  pracy i  wysiłku 
naczelnika  Wydziału  Urbanistyki  i  całego  zespołu  pracowników  Wydziału  Urbanistyki, 
którzy  pracowali  w  ogromnym  tempie  i  wkładając  wiele   pracy,  za  co  Burmistrz 
podziękował. Niestety przedstawione przyczyny spowodowały, że dalsze procedowanie i 
debatowanie na sesji nad uchwaleniem studium jest niemożliwe. Z ubolewaniem Burmistrz 
to  stwierdził, dlatego, że ze strony Burmistrza i urzędu zrobiono wszystko aby wymagane 
procedury były wykonane i  uchwalenie Studium mogło nastąpić  jeszcze przez obecną 
radę.  

Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady
Celem uściślenia, zapytał Burmistrza czy jego wniosek dotyczy zdjęcia z porządku obrad 
całego punktu 7 tzn. Rozpatrzenia spraw z zakresu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Wołomin. 

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Potwierdził, że jego wniosek dotyczył zdjęcia z porządku obrad całego pkt 7

Marcin Dutkiewicz – radny
Jako,  że  sprawa  uchwalenia  Studium  jest  wielkiej  wagi,  zgłosił  wniosek  formalny  o 
zwołanie  kolejnego  zwołania  posiedzenia  komisji  i  niekontynuowania  prac  w  dniu 
dzisiejszym, bo nie otrzymał materiałów na tocząca się sesję., a Statut Gminy mówi, że 
materiały radny powinien otrzymać przynajmniej 5 dni przed sesją. A dopiero w przeddzień 
sesji  otrzymał  komplet  od  pracownika  biura  rady.  Dlatego biorąc  pod uwagę ważność 
proponowanych uchwał prosił o przegłosowanie jego wniosku.

Grażyna Płaneta – pracownik Biura Rady
Poinformowała, że do radnego Marcina Dutkiewicza materiały na sesję dowoziła Straż 
Miejska  już w środę  3 listopada. Zostały umieszczone w skrzynce pocztowej. Wiadomo to 
ze słów strażników, którzy dokonali tej czynności.

3



Marcin Dutkiewicz – radny
Oświadczył, że nie jest w stanie stwierdzić czy i kiedy te materiały zostały dostarczone, bo 
on w swojej skrzynce pocztowej tych materiałów nie znalazł. 

Andrzej Zelezik – Przewodniczący Rady
Przypomniał, że do tej pory nie było w zwyczaju podpisywania przez radnych potwierdzeń 
otrzymania materiałów na sesję.  Ponieważ radny Dutkiewicz zgłosił problem w przeddzień 
sesji więc otrzymał dodatkowy komplet materiałów. Do tej pory nie było takich przypadków. 
Jednak mogło i tak się zdarzyć, że do wszystkich dotarły materiały, a do jednego radnego 
nie.  Trudno będzie udowodnić radnemu, że materiały zostały mu dostarczone i trudno 
udowodnić będzie Radnemu Dutkiewiczowi, że tych materiałów nie otrzymał.  W związku z 
tym, że ten tak ważny punkt zostaje wycofany  porządku obrad, Przewodniczący Rady 
zwrócił się z apelem do radnego Marcina Dutkiewicza, by w związku z faktem, iż jest to 
zakończenie kadencji Rady, choć  gdyby nawet radny tych materiałów nie otrzymał, by był 
uprzejmy  wycofać  swój  wniosek  o  odwołanie  sesji.  W  innym  przypadku  nie  będzie 
możliwości jej kontynuowania, dlatego, że dzień 11 listopada to jest święto, a 12 listopada 
nie będzie możliwości odbycia sesji. 

Marcin Dutkiewicz – radny
Prosił by Przewodniczący nie używała sformułowania: „ że gdyby nawet nie otrzymał”,  bo 
gdyby otrzymał te materiały to nie składałby o odwołanie sesji.  Dlatego prosił,  by jego 
wniosek  formalny  był  poddany  pod  głosowanie.  Prosił  też  by  jego  wniosek  był 
przyczynkiem do sformalizowania sposobu dostarczania materiałów na sesję.   Bo jeśli 
materiały nie  były dostarczone w godzinach normalnego funkcjonowania  mieszkańców 
naszego miasta tj. do godz. 20.00 i jeśli one były włożone do skrzynki o godz. 23.00 to 
radny nie wie co się z nimi działo. 

Andrzej  Żelezik – Przewodniczący Rady
Przyznał radnemu Marcinowi Dutkiewiczowi rację. Miał nadzieję, że następna rada ustali 
inny sposób dostarczania korespondencji do radnych. 

Igor Sulich – Wiceprzewodniczący Rady
Uważał, że dobrym zwyczajem było przesyłanie wszystkich uchwał w wersji elektronicznej. 
Gdyby  Pan  Marcin  Dutkiewicz  otrzymał  w  wersji  elektronicznej  a  nie  miał  w  wersji 
papierowej, to pewnie zadzwoniłby i zapytał o te materiały. Nie byłoby wtedy problemu. 
Trzeba zobowiązać pracowników urzędu by do Biura Rady przekazywali uchwały w wersji 
elektronicznej.

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
na  stronie  Biura  Rady  na  pewno  były  informacje  o  sesji.  Jeżeli  były  jakiekolwiek 
wątpliwości  to  była  możliwość  zasięgnięcia  informacji  telefonicznej.  Wcześniejsze 
zgłoszenie  problemu,  a  nie  czekanie  do  ostatniej  chwili,  na  pewno  spowodowałoby 
dostarczenie radnemu Marcinowi Dutkiewiczowi niezbędnych dokumentów. 
Materiały  na  sesję  ,  dostarczane  są  obecnie  przez  gońców,  którzy  są  zatrudnieni   w 
Urzędzie  Miejskim.  W wyjątkowych  sytuacjach,  w ramach prowadzonych patroli,  Straż 
Miejska dociera do radnych. Burmistrz zwrócił uwagę na fakt, że wielu z radnych posiada 
bardzo różne adresy, dane i sposoby przekazywania tych danych. Burmistrz cieszył się z 
wniosku złożonego przez radnego Marcina Dutkiewicza, a dotyczącego zmiany sposobu 
dostarczania korespondencji, bo niektórzy z radnych już dwa lata temu utracili kontakt z 
naszą  gminą.  Albo  w  ogóle  przebywają  na  innym  terenie,  niektórzy  mieszkają  w 
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Warszawie, niektórzy we wschodnich warunkach. Natomiast szukając pretekstu, stosują 
takie podejście do sprawy.  Burmistrz  wyraził  jedynie żal,  że robią to podczas ostatniej 
sesji.  Uznał  wniosek za zasadny do przyszłych radnych i  rad,  żeby rzeczywista praca 
radnych i więź z wyborcami, gminą i jej problemami była na stałe utrzymana, a nie dla 
fikcji. 

Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady
Miał nadzieję, że ten incydent będzie zapisany w protokole i pomorze następnej Radzie by 
uniknęła  takich  przypadków,  bo  trudno  to  udowodnić,  że  stało  się  tak,  iż  radny  tych 
materiałów nie  otrzymał.  Przewodniczący ubolewał  nad tym faktem ale  prosił  by rada 
mogła procedować nad sprawami gminy.

Marek Górski – radny 
Zwrócił się z prośbą do kolegi Marcina Dutkiewicza, rozumiejąc jego oburzenie faktem, że 
nie  otrzymał  materiałów,  by  wycofał  swój  wniosek,  a  przy  omawianiu  poszczególnych 
uchwał poprosił o szczegółowe informacje ich dotyczące.

Marcin Dutkiewicz – radny
po zastanowieniu, wycofał swój wcześniej zgłoszony wniosek o przerwanie sesji. 

Radni  wyrazili  zgodę  na  wycofanie  z  porządku  obrad  całego  punktu  7  w  głosowaniu 
jawnym za – 13 głosów, przeciw-0, wstrz.-0.

Radni wyrazili  również zgodę na wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2010 rok w głosowaniu jawnym za – 13 głosów, 
przeciw-0, wstrz. -0

Cały porządek obrad ( zał, nr 3 ) po zmianach został zatwierdzony w głosowaniu jawnym, 
za – 13 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

               Na sesję przybyła radna Zofia Michalik i radna Alina Czerska godz. 13.40

Pkt 3

Protokół z XLI sesji Rady Miejskiej w Wołominie z dnia 11 października 2010 roku został 
przyjęty bez uwag w głosowaniu jawnym za – 15 głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Pkt 4

Komisja Kultury i Sportu – Grzegorz Wajs
Komisja  spotkała  się  jeden  raz.  Głównym  tematem  obrad  było  opiniowanie  uchwał. 
Komisja wniosła o dokonanie zmiany w regulaminie przyznawania nagród za osiągnięcia 
sportowe w § 3 ust 1 pkt 1a – w wysokości do 1000 zł i w § 3 ust 1 pkt 1 b – w wysokości 
do 2500 zł. Wcześniej było to 1500 zł. dla zawodników indywidualnych, a dla drużyn 2000 
zł.  Uzasadnieniem tego jest fakt,  że w drużynach jest  kilka osób i  by ta nagroda była 
proporcjonalna. 

Komisja Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska – Henryka Żabik
Komisja między sesjami spotkała się jeden raz, ale nie opiniowała projektów uchwał  z 
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powodu braku quorum. Na koniec kadencji Przewodnicząca komisji poinformowała, że w 
jej składzie byli radni, którzy prawie w ogóle nie uczestniczyli w pracach tej komisji.

Komisja Oświaty – Marek Górski
Obrady tej komisji nie odbyły się, gdyż na jej posiedzenie z 7 jej członków, przybyło na jej 
posiedzenie tylko 2 członków. Radny został poproszony o prowadzenie obrad tej komisji , 
jednak obecny był  tylko radny Michał Milewski. Pan Marcin Dutkiewicz dostał materiały 
później i miał inne plany na ten dzień. Co do innych radnych nie mógł się wypowiadać. A 
komisja nie mogła obradować, bo nie było quorum.

Komisja Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów Wiejskich – Marek Górski
Komisja  odbyła  jedno  posiedzenie  w  okresie  między  sesjami,  Zajmowano  się 
opiniowaniem projektów uchwał  łącznie  z  projektem uchwały  dotyczącym  zwiększenia 
liczby punktów sprzedaży alkoholu. Komisja w swojej pracy wychodziła poza swój zakres, 
co było spowodowane tym , że w innym przypadku, niektóre uchwały nie miały by opinii 
dwóch komisji.

Komisja Samorządu i Zadań Własnych Gminy  - Janusz Krawczyk
Na swoim spotkaniu komisja opiniowała projekty uchwał przygotowane przez Burmistrza 
Wołomina  na sesję Rady Miejskiej. 

Komisja Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia – Alina Czerska
Komisja spotkała się jeden raz, ale nie było qworum i nie opiniowano projektów uchwał. 

Komisja Finansów Gminnych – Andrzej Żelezik
Na odbytym przed sesją spotkaniu zaopiniowano projekty uchwał dotyczących finansów 
gminy, które Burmistrz skierował pod obrady Rady Miejskiej.

Pkt 5
Informację  o  realizacji  uchwał  Rady  Miejskiej  podjętych  na  XLI  sesji  w  dniu  11 
października 2010 roku przedstawiła Marzena Roszkowska – Sekretarz Gminy. Treść tej 
informacji stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

               Na sesje przybyli radni Maciej Łoś i Kazimierz Ciechanowicz godz. 13.50

Pkt 6
Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
przedstawił informację o swojej pracy między sesjami. 

– Trwają  prace związane z  przygotowaniem projektu  budżetu  Gminy Wołomin  na 
2011 rok.  Projekt  zostanie  przedłożony w przewidzianym ustawą terminie  tj.  15 
listopada 2010 roku zarówno na ręce Przewodniczącego Rady jak i do Regionalnej 
Izby Obrachunkowej.

– W  sprawozdawczym  okresie  ma  miejsce  doraźna  kontrola  NIK  Delegatura  w 
Warszawie  dotycząca  wykonania  okresowych  kontroli  stanu  technicznego 
budynków w komunalnych zasobach mieszkaniowych za lata 2007 – 2010

– Równolegle w tym okresie trwa kontrola w Przedsiębiorstwie Komunalnym Sp. z 
o.o.  w  Wołominie.  Wynik  tej  kontroli  jest  pozytywny.  Oczekiwane  są  zalecenia 
pokontrolne. 

– W  PWiK  do  dnia  15  grudnia  będzie  trwała  kontrola  NIK.  Kontrola  obejmuje 
wykonanie  zadania  gminy  zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i   odprowadzenia 
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ścieków. Jest to statutowe zadanie tego przedsiębiorstwa.
– Trwają prace z przygotowaniem wyborów do rad  gminy, rad powiatów i sejmików 

wojewódzkich  oraz  na  stanowisko  Burmistrza  Wołomina.  Zgodnie  z  ordynacją 
wyborczą  przygotowywane są  komisje  obwodowe jak  i  struktury za  które  urząd 
odpowiada. 

– W  sprawozdawczym  okresie  miały  miejsce  obchody  Dnia  Edukacji  Narodowej, 
liczne  ślubowania  w  Zespołach  Szkół.  Nastąpiło  nadanie  imienia  „Fryderyka 
Chopina” Szkole Podstawowej w Starym Grabiu.

– Zakończono program edukacyjny dla dzieci  w przedszkolach wiejskich. W pięciu 
obszarach naszej gminy realizowany był, przy 80% udziale środków zewnętrznych, 
program edukacyjno- wychowawczy dla dzieci nie uczęszczających do przedszkola 

– W zakresie infrastruktury  gminnej:
• wykonano remont nawierzchni ul.  Przytorowej  od  ul.  Szkolnej do ul.Willowej w 

Duczkach
• Wykonano remont nawierzchni ul. Poniatowskiego na odcinku od ul. Partyzantów 

do rowu „D”
• Rozpoczęto remont i przebudowę ul. Poprzecznej w Duczkach
• Wykonano remont chodnika w Starym Grabiu
• Zakończono  budowę  ulicy  Tęczowej  z  przebudową  ulicy  Głowackiego.  Została 

oddana do użytku
• Zakończono budowę ulicy Wiosennej. Oddano do użytku.
• Trwa  przebudowa  ulicy  Moniuszki  wraz  z  miejscami  parkingowymi  do  obsługi 

centrum  miasta  oraz  parku  przy  ul.  Moniuszki.  Termin  zakończenia  robot 
30.11.2010r.

• Budowa  ulicy  Marszałkowskiej.  Trwają  prace  zgodnie  z  harmonogramem 
Uzgodniono koncepcję przebiegu drogi, projektant przekazał materiały do wniosku 
o  wydanie  decyzji  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  zgody  na  realizację 
przedsięwzięcia,  trwają  prace  nad  projektami  budowlanymi  i  wykonawczymi 
wszystkich branż termin zakończenia 15.12.2010r.

• Budowa ulic Traugutta i ul. Wiejskiej (odc. od ul. Prądzyńskiego do ul. Legionów) 
trwają  prace  projektowe,  wykonywane  są  podziały  geodezyjne,  w  trakcie  są 
procedury  uzyskania  decyzji  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  zgody  na 
realizację przedsięwzięcia – termin zakończenia 30.11.2010r.

• Budowa  ulicy  Grabicznej.  Trwają  prace  projektowe,  wykonywane  są  podziały 
geodezyjne,  w  trakcie  są  procedury  uzyskania  decyzji  o  środowiskowych 
uwarunkowaniach  zgody  na  realizację  przedsięwzięcia  –  termin  zakończenia 
30.11.2010r.

• Program budowy ogólnodostępnych stref przestrzeni publicznej – budowa parkingu 
przy ul. Sienkiewicza. Zakończono budowę parkingu (24 miejsca parkingowe) przy 
ulicy Sienkiewicza .

• Budowa  boisk  szkolnych  przy  Szkole  Podstawowej  z  Zagościńcu-  zakończono 
budowę boisk.

• Budowa boisk ZS Nr 2- zakończenie robót wyznaczono na 15.11.2010r.
• Budowa szkoły w Leśniakowiźnie – nastąpiło rozstrzygnięcie przetargu na wybór 

wykonawcy  projektu  technicznego.  Termin  wykonania  projektu  i  uzyskanie 
pozwolenia a budowę to 30.06.2011r. W dniu 3.11.2010r. projektanci przedstawili 
założenia funkcjonalne i projektowe.  Co do wartości tego obiektu to  jego koszt nie 
jest jeszcze zdefiniowany.  Dopiero zapoznajemy się z koncepcją. Po wykonaniu 
dokumentacji nastąpi sporządzenie kosztorysu inwestorskiego. 

7



• Budowa sali  gimnastycznej przy ZS nr 4 - wykonywany jest projekt budowy sali 
gimnastycznej oraz złożony wniosek o pozwolenie na budowę.

• Adaptacja pomieszczeń szkoły w Duczkach dla potrzeb przedszkola - trwają prace 
budowlane zaawansowanie ocenia się na ok. 60%.

• Budowa Regionalnego Centrum Promocji Turystyki i Rekreacji w Wołominie – Etap 
I budowa zespołu basenowego - Roboty wykonywane zgodnie z harmonogramem, 
stan  zaawansowania  budowy powyżej  80%.  Stan realizacji  wyprzedza znacznie 
harmonogram.  Jest  nadzieja  że  będzie  możliwość  oddania  do  użytku  przed 
zaplanowanym terminem. Burmistrz zaprosił wszystkich na dni otwarte „basenu” w 
dniu  14  listopada.  Warto  ten  obiekt  zobaczyć.  Jest  to  nowszych  obiektów  w 
najbliższej okolicy.

- ZADANIA  REALIZAWANE Z FUNDUSZY SOŁECKICH 
• Rozbudowa  i  modernizacja  wraz  z  zainstalowaniem  systemu  minitorującego 

istniejącego placu zabaw w ZS w Czarnej
• Modernizacja boiska szkolnego do gry w siatkówkę, koszykówkę z „gumo podobną” 

nawierzchnią, partycypacja w kosztach- Duczki
• Zakupienie dwóch koszy do koszykówki i dwóch bramek do piłki nożnej – Nowe 

Lipiny
• Przygotowanie boiska do koszykówki w Nowych Lipinach

- Z ZAKRESU  OCHRONY ŚRODOWISKA
• w dniu 25 października 2010r. rozpoczął działalność Gminny Punkt Gromadzenia 

Odpadów Problemowych przy MZO w Wołominie. Zaapelował do obecnych w tym 
do Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli o rozpropagowanie tej 
informacji. Będzie również kursował „Gratobus” Jest to idea zbierania elementów 
uciążliwych dla gospodarstw domowych. Przed okresem jesienno – zimowym 
odbędzie się taka akcja.  Burmistrz prosił, by z założeniami realizacji tego programu 
zainteresowani zapoznali się w Wydziale Ochrony Środowiska. 

- NFORMACJA  OBSZARU URBANISTYKI :
 W obszarze urbanistyki poza przygotowaniem, przeanalizowaniem i doprowadzeniem do 
finalizacji  na ostatnim posiedzeniu Komisji  Gospodarki, Rozwoju Gminnego i Obszarów 
wiejskich, prac nad Studium., z przykrością Burmistrz stwierdził, że sprawy proceduralne 
nie pozwoliły na uchwalenie tego Studium. Dokument jest  w pełni  przygotowany. Poza 
pracami  nad  Studium  i  postępem  prac  nad  lokalnymi  planami  dla  poszczególnych 
obszarów,  Wydział  Urbanistyki  wydał łącznie  37 decyzji,  w tym:  9 decyzji  ustalających 
lokalizację  inwestycji  celu  publicznego  i  28 decyzji  ustalających  warunki  zabudowy. 
Postęp prac w tej dziedzinie jest bardzo ważny. Znacznie został skrócony czas wydawania 
tych decyzji. 
Najistotniejsze  Zarządzenia Burmistrza Wołomina:

151/10 12.10.2010 W sprawie przeprowadzenia okresowej inwentaryzacji sprzętu 
obrony cywilnej

152/10 18.10.2010 W sprawie przeprowadzenia rocznej inwentaryzacji aktywów
 I pasywów w UM w Wołominie za 2010 rok

154/10 25.10.2010  W sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2010 rok

157/10 25.10.2010  W sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2010 rok
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Igor Sulich – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
Jedno  z  jego  pytań  dotyczyło  rozstrzygnięcia  przetargu  na  wykonanie  projektu 
budowlanego na budowę szkoły w Leśniakowiźnie - Jak jest wartość tego zadania ?
Radny zapytał, czy nie ma żadnych przeciwwskazań prawnych, by na plac budowy zostały 
wpuszczone osoby postronne w tym dniu otwartym ?

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Poinformował, że plac budowy basenu jest tak zorganizowany, że nie będzie zagrożeniem 
dla osób, które przyjdą zwiedzać obiekt. Powszechnie jest praktykowane udostępnianie 
takich obiektów. Nie jest to jakaś innowacja. Poruszanie po tym obiekcie będzie odbywało 
się w wyznaczonych terenach. Nie będzie udostępniony cały zakres budowy. Będzie to się 
odbywało  przy  zachowaniu  należytej  staranności  przy  zachowaniu  bezpieczeństwa 
zwiedzających. 
Co  do  wysokości  kosztów  jakie  poniesie  gmina  za  wykonanie  projektu  szkoły  w 
Łeśniakowiźnie,  to  informację  Burmistrz  przekaże  radnemu  później,  bo  nie  pamięta 
dokładnie kwoty.

Pkt 8

Uchwała Nr XLII-93/2010 w sprawie żądania nabycia od Gminy nieruchomości w trybie 
art. 231 § 2 KC;

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Joanna Śmiecińska – Naczelnik Wydziału 
Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. Poinformowała ona, że nieruchomość została 
przekazana  w  użytkowanie  wieczyste  w  1960.  Jednak  okres  tego  użytkowania  został 
określony na 50 lat.  To użytkowanie wieczyste wygasło w lutym br.  Powstała sytuacja, że 
na  gruncie  znajdują  się  budynki  stanowiące  własność  dotychczasowego  użytkownika 
wieczystego, a działka jest własnością gminy. Aby uregulować ten stan aby i budynki i 
grunty  były  w  rekach  jednego  właściciela,  uchwała  przewiduje  zbycie  nieruchomości 
gruntowej na rzecz właścicieli budynków.  Załatwienie tej sprawy następuje dopiero teraz 
bo  dotychczasowi  użytkownicy  wystąpili  do  gminy  już  po  wygaszeniu  użytkowania 
wieczystego po lutym i po opłynięciu terminu o przekształcenie, o przywrócenie terminu na 
przekształcenie. Procedura była prowadzona do tej pory. Wcześniej była robiona wycena i 
były prowadzone uzgodnienia. Te osoby są chętne do uregulowania sprawy i jest to jedyna 
możliwość na to by sprzedać im działkę bezprzetargowo. Tak długo trwało postępowanie. 

Projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i 
Obszarów Wiejskich oraz Komisji Finansów Gminnych. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała  Nr  XLII-94/2010  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  służebności 
przesyłu;

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Joanna Śmiecińska – Naczelnik Wydziału 
Geodezji  i  gospodarki  Nieruchomościami.  Poinformowała, że służebność spowodowana 
jest  przebudową  zasilania  energetycznego  do  obiektów  oświatowych  położonych  w 
Duczkach. Ma to związek z budową oddziału przedszkolnego w obiekcie. Wymagana jest 
przebudowa stacji transformatorowej.  Służebność dotyczy gruntu na którym w tej chwili 
jest wybudowana stacja, którą należy przebudować dla potrzeb realizowanej inwestycji. 
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Zakład  energetyczny  przeprowadzi  niezbędne  prace  po  ustanowieniu  służebności 
przesyłu. 

Projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i 
Obszarów Wiejskich oraz Komisji Samorządu i Zadań Własnych Gminy.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała Nr XLII-95/2010 w sprawie nabycia nieruchomości;

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Joanna Śmiecińska – Naczelnik Wydziału 
Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami.  Wyjaśniła,  żę  wymienione  w  uchwale 
nieruchomości  to  są działki  leżące w pasie  drogowym ul.  Kochanowskiego w Czarnej. 
Ulica jest  zaliczona do kategorii  dróg publicznych. Dlatego na gminie ciąży obowiązek 
nabycia  tych  nieruchomości.  Cena  nabycia  nieruchomości  została  ustalona  w  drodze 
negocjacji na kwotę 80 zł/m2

Projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i 
Obszarów Wiejskich oraz Komisji Finansów Gminnych. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała  Nr  XLII-96/2010 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zaciągniecie  zobowiązań 
finansowych na okres przekraczający rok budżetowy;

Radosław  Wasilewski  –  Zastępca  Burmistrza  Wołomina  przedstawił  uzasadnienie  do 
projektu uchwały.  Wyjaśnił,  że odczytana uchwała oraz następna dotyczą zaciągnięcia 
zobowiązań  na  okres  przekraczający  rok  budżetowy:  Jedna  dotyczy  konserwacji 
oświetlenia a druga utrzymania dróg gruntowych. Umożliwia one ogłoszenie przetargu i 
przeprowadzenie  postępowania  przetargowego  jeszcze  w  br,  po  to  aby  zapewnić 
konserwacje  oświetlenia  i  konserwację  dróg  gruntowych  od  1  stycznia  2011  roku.  W 
poprzednich latach przetarg był ogłaszany wiosną, jednak przy takiej deszczowej aurze jak 
jest obecnie zachodzi potrzeba aby równiarka pracowała już w styczniu. 

Projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i 
Obszarów Wiejskich oraz Komisji Finansów Gminnych. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała  Nr  XLII-97/2010 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zaciągnięcie  zobowiązań 
finansowych na okres przekraczający rok budżetowy;

Projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i 
Obszarów Wiejskich oraz Komisji Finansów Gminnych. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0
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Uchwała  Nr  XLII-98/2010 zmieniającą  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wołominie  Nr  XL-
62/2010 w sprawie  określenia  szczegółowego sposobu konsultowania  z  organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 
roku  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  projektów  aktów  prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji;

Projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i 
Obszarów Wiejskich oraz Komisji Samorządu i Zadań Własnych Gminy.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Uchwała  Nr  XLII-99/2010 w  sprawie  określenia  rodzajów  nagród  i  wyróżnień  za 
osiągnięcia sportowe;

Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady
Poinformował,  że treść uchwały zawiera zmiany o jakie wnioskowała Komisja Kultury i 
Sportu, a które omówił wcześniej jej przewodniczący.

Projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i 
Obszarów Wiejskich oraz Komisji Samorządu i Zadań Własnych Gminy i Komisji Kultury i 
Sportu

Emil Wiatrak – radny
w uchwale jest zapisane, że nagrody te będą przyznawane osobom działającym w klubach 
sportowych  lub  w  stowarzyszeniach  kultury  fizycznej  działających  na  terenie  Gminy 
Wołomin.  Jednak  tygodnik  Wieści  Podwarszawskie  donosi,  że  jeden  z  mieszkańców 
naszej  gminy  osiągnął  I  miejsce  na  mistrzostwach  w  wyciskaniu-  Przemysław Więch. 
Trenuje on jednak w Klubie  Sportowym „Wicher”  Kobyłka.  W Wołominie  nie  ma takiej 
sekcji, gdzie on mógłby ie realizować. Rodzi się więc pytanie czy on może być nagrodzony 
na podstawie omawianej uchwały ? W § 1 jest zapis, że nagrody udzielane są za wysokie 
osiągnięcia  sportowe dla  osób  działających  w klubach  sportowych  i  stowarzyszeniach 
kultury fizycznej działających na terenie Gminy Wołomin.

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Wyjaśnił, że § 4 uchwały wskazuje inicjatora przyznania nagród. Jeżeli więc mieszkaniec 
Wołomina, trenujący w innych klubach niż wołomińskie, uzyska wyniki godne  nagrodzenia 
to na wniosek Burmistrza Wołomina taka nagroda może mu być przyznana. 

Emil Wiatrak – radny
Zapytał  również o to czy Klub Sportowy Huragan,  który skupia nie tylko mieszkańców 
Wołomina, znalazłby się w I lidze to czy też można by było jego drożyny wynagrodzić ?

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Przypomniał, że w uchwale jest mowa o pewnym wyróżnieniu w uznanie pewnych zasług 
czy osiągniętych wyników. Nie mówi się w niej o wspomaganiu, czy finansowaniu sportu 
kwalifikowanego.  Jeżeli drożyna Huraganu (bez oznaczenia składu) osiągnęłaby awans 
do I Ligii to można uznać, że jest to tak ważne wydarzenie dla społeczności lokalnej, że 
jednorazowo można im przyznać nagrodę. 
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Maciej Łoś – radny
Zwrócił  uwagę,  że  piłkarze,  którzy grają  w wołomińskim klubie,  choć nie  mieszkają  w 
Wołominie, to reprezentują Wołomin. 

Eugeniusz Dembiński – Przewodniczący Zarządu osiedla Lipińska
Jego zdaniem jak zawsze jakość kłóci się z ilością. Poinformował, że podobny regulamin 
funkcjonuje w Starostwie Powiatu Wołomińskiego. Więc jeżeli ktoś będzie z Marek  czy z 
Tłuszcza, to w Starostwie ma prawo ubiegać się o podobną nagrodę. Jego zdaniem, ma 
sens  podwyższanie  nagród  za  osiągnięcia  sportowe,  ale  nie  powinno  się  zmniejszać 
nagród indywidualnych, gdyż indywidualne osiągnięcia sportowe są na wyższym poziomie 
niż zespołowe.  Pamięta, że ostatnio drożyna siatkówki była w I Lidze za czasów Pana 
Boska w latach 60.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

Wniosek o 10 min. przerwę w obradach został  przyjęty w głosowaniu jawnym za – 17 
głosów, przeciw-0, wstrz. -0

Uchwała  Nr  XLII-100/2010 w  sprawie  Programu  współpracy  Gminy  Wołomin  z 
organizacjami pozarządowymi na rok 2011;

Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady
Poinformował, że przedłożony dokument był przedstawiony i uzgodniony z organizacjami 
pozarządowymi.  Było  zorganizowane  spotkanie  z  organizacjami  pozarządowymi  z 
udziałem dyrektora i pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej i kilku zainteresowanych 
radnych. Program był dokładnie omówiony. 

Projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i 
Obszarów Wiejskich,  Komisji  Samorządu i  Zadań  Własnych  Gminy i  Komisji  Kultury i 
Sportu

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 17 głosów, przeciw-0, wstrz.-0

                        Salę obrad opuścił radny Andrzej Saulewicz godz. 14.45

Uchwała  Nr  XLII-101/2010 zmieniającą  uchwałę  Rady Miejskiej  w  Wołominie  NR IV-
11/2003 z dnia 6 lutego 2003 r. w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych, zasad usytuowania oraz zakazu sprzedaży, spożywania i podawania;

Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady
Wyjaśnił, że treść tej uchwały nie była przesłana radnym . Jedynie temat został zapisany w 
porządku  obrad.  W  ostatnim  czasie  dowiedział  się,  że  15  podmiotów  gospodarczych 
oczekuje  na  przydzielenie  koncesji  na  sprzedaż  alkoholu.   Podczas  obrad  Komisji 
Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i  Obszarów  Wiejskich  była  na  ten  temat  burzliwa 
dyskusja.  Każda  koncesja  to  dla  gminy  to  jest  rocznie  kilkaset  złotych  na  walkę  z 
alkoholizmem. Zdaniem Przewodniczącego liczba punktów sprzedaży alkoholu  nie  ma 
bezpośredniego przełożenia na wielkość jego spożycia. Chodzi mu o to by nie blokować 
punktów,  które podejmują działalność gospodarczą,  bo asortyment  liczy się  w każdym 
przypadku. Każdy kto rozpoczyna działalność, lub ja kontynuuje, a chce jedynie poszerzyć 
asortyment należy pomóc. Taka była intencja i prosił o pozytywne zaopiniowanie uchwały. 

12



Zdaje sobie sprawę, że jest to niepopularna uchwał, ale i takie należy podejmować. 

Henryka Żabik – radna
Zapytała, czy odczytana uchwała ma opinię Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
alkoholowych ? Jeśli tak, to chciała wiedzieć jaką ?

Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady
Oświadczył, że jest w Radzie Społecznej. Jest w niej jeszcze kilku członków i opinia jest 
pozytywna. Pozytywnie też wypowiedziała się o tej uchwale Pani Dyrektor. 

Projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i 
Obszarów Wiejskich, Komisji  Samorządu i  Zadań Własnych Gminy i  Komisji  Finansów 
Gminnych.

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 10 głosów, przeciw-2 głosy, wstrz.-4 
osoby

Uchwała Nr XLII-102/2010 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Wołomin na rok
 2010;

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. Treść 
przedstawionego uzasadnienia załączona została do egzemplarza archiwalnego uchwały. 

Projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju  Gminnego  i 
Obszarów Wiejskich i Komisji Finansów Gminnych.

Igor Sulich – Wiceprzewodniczący Rady
Zadał  pytanie  dot,  zakupu  usług  pozostałych  w  dziale  :  „plany  zagospodarowania 
przestrzennego”. Wydawało mu się, że kilka sesji wcześniej dodawane były pieniądze na 
ten  paragraf  a  teraz  zdejmowane  jest  135  tys.  zł.  Zapytał,  jakie  zadania  nie  zostały 
wykonane ?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Nie pamięta by na wymieniony przez radnego paragraf były dokładane pieniądze. Była 
jedynie  uchwała  o wyrażeniu  zgody na zaciągnięcie  zobowiązań przekraczających rok 
budżetowy. Dotyczyło to roku 2011.  Teraz w związku z pozostaniem środków finansowych 
w planie w tej klasyfikacji budżetowej, zdejmuje się z niej kwotę 135 tys. zł. 

Igor Sulich – Wiceprzewodniczący Rady
Zrozumiał,  że  nie  został  wykonany  budżet  jeśli  chodzi  o  plany  zagospodarowania 
przestrzennego tzn. nie wydano środków, które wcześniej  były planowane do wydania. 
Poprosił o wyjaśnienie przyczyny, nie wydania tych środków.

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Wyjaśnił,  że  zakres  prac,  który  został  wcześniej  zaplanowany,  nie  w  pełni  został 
zrealizowany. Powodem tego tez jest nieprzyjęcie studium i przełożenie tych spraw też jest 
tego powodem. Szczegółowej odpowiedzi udzieli po zbadaniu sprawy. 

Igor Sulich – Wiceprzewodniczący Rady
Drugie pytanie radnego dotyczyło działu: Kultura fizyczna i sport. W tym dziale dodano 
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kwotę 53 tys. na wynagrodzenia bezosobowe. Czego to dotyczy i jakie jest uzasadnienie 
dla przeniesienia tych środków ?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Powtórzyła,  że  wymieniona  kwota  ma  związek  z  realizacją  programu:  „Zagrajmy  o 
sukces”. Jest to kwota na umowy zlecenia w tym projekcie. 

Henryka Zabik – radna
W pozycji  :  Oświata  i  wychowanie  –  dotacja  podmiotowa z  budżetu  dla  niepublicznej 
jednostki systemu oświaty  na kwotę 135 tys. zł. Zapytała czy ta kwota to jest dla jednej 
jednostki? A jeśli tak to dla której ?

Anita Grabowska – Skarbnik Gminy
Wyjaśniła  radnej,  że  taka  jest  nazwa  paragrafu,  a  chodzi  tu  o  wszystkie  przedszkola 
niepubliczne na terenie Gminy Wołomin i o dzieci uczęszczające do tych przedszkoli. 

Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym za- 14 głosów, przeciw-0, wstrz.-2

Pkt 9

Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady Miejskiej
– Poinformował  o  otrzymanej  od  Burmistrza  Wołomina  analizie  oświadczeń 

majątkowych złożonych przez Zastępce Burmistrza, Sekretarza Gminy, Skarbnika 
Gminy,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  osoby  zarządzające 
gminnymi  osobami  prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje  administracyjne  w 
imieniu Burmistrza Wołomina. 9 treść tej analizy stanowi załącznik nr 5 )

– przypomniał  radnym  o  obchodach  święta  11  listopada.  Prosił  radnych  by 
uczestniczyli w tych uroczystościach. 

– Na koniec podsumował V kadencję Rady Miejskiej w Wołominie:    „12 listopada 
2006 roku odbyły się wybory samorządowe w wyniku których wybrano 21 radnych 
Rady Miejskiej.

  Wśród  nich  ośmiu  radnych  pełniło  mandat  w  poprzednich  kadencjach.  Trzynastu 
rozpoczęło po raz pierwszy pracę w samorządzie.
  W składzie Rady były cztery panie. Dziewięciu radnych nie przekroczyło 35 roku życia, w 
więc  mieszanina  młodzieży  i  radnych  z  tzw.  doświadczeniem  życiowym.  Mieszanina 
żywiołowości i rozwagi. 
  Radni  postanowili  powołać  8  stałych  komisji  problemowych  i  1  doraźną,   na 
posiedzeniach  których  przygotowywano  opinie  i  wypracowywano  stanowiska  odnośnie 
uchwał,  które  następnie  były  stawiane  na  sesjach  Rady  Miejskiej  w  Wołominie. 
Przewodniczącymi Komisji byli: 
Jolanta Sawicka – Jurek  - Komisji Rewizyjnej i Komisji Oświaty
Zofia Michalik – Komisji finansów Gminnych i Komisji ds. Rewitalizacji
Alina Czerska – Komisji Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia
Henryka Zabik – Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska
Marek Górski  -  Komisji  Gospodarki,  Rozwoju Gminnego i  Obszarów Wiejskich; Janusz 
Krawczyk -  Komisji Samorządu i Zadań Własnych Gminy;
Grzegorz Wajs – Komisji Kultury i Sportu
  Aktywny udział  radnych  w  pracach  komisji,  gotowość  do  merytorycznych  wyjaśnień 
pracowników  Urzędu  Miejskiego,  a  także  rzeczowa  analiza  stawianych  problemów 
pozwoliły na wydajną pracę podczas obrad Rady. 
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 Bardzo  dobrze  układała  się  współpraca   z  organami  wykonawczymi  samorządu: 
burmistrzem,  jego  zastępcami  oraz  z  kadrą  urzędu.  Jak  już  podałem  wcześniej  ich 
merytoryczne  uzasadnianie  wnoszonych  projektów  uchwał  pozwalało  na  dokonywanie 
pełnej  analizy  problemów  i  podejmowanie  życzliwych  mieszkańcom  i  prawidłowych  z 
punktu widzenia interesów gminy – decyzji. 
      Rada podjęła w swojej kadencji ( przed ostatnią sesją ) 761 uchwał.
Radni na ogół wykazywali zrozumienie faktu, że zagadnienia, które rozpatrywaliśmy to w 
zdecydowanej większości problemy gospodarcze. Należało je rozwiązywać z pominięciem 
partykularnych interesów poszczególnych ugrupowań politycznych. W naszej Radzie, jako 
jednej  z  nielicznych  w  kraju,  udało  się  zorganizować  zgodną  współpracę  radnych 
wywodzących się z rożnych ugrupowań politycznych i stowarzyszeń. Taka współpraca, w 
dobrze  pojętym  interesie  rozwoju  regionu  i  w  kierunku  zapewnienia  dobra  ogółu 
mieszkańców trwała prawie całą kadencję. 
 Zdarzało się ( i to jest normalne) , że osąd sytuacji był przedstawiany przez dyskutantów 
w diametralnie rózny sposób, a mimo to udawało się podejmować wspólne rozwiązania. 
    Myślę, że możemy powiedzieć, że kończymy V kadencję z podniesioną głową. Przez 4 
lata  udało  się  osiągnąć  wiele.  Rozstrzygaliśmy  problemy  wynikające  zarówno  z 
zobowiązań  związanych   z  podejmowaniem  prac  współfinansowanych  z  funduszy 
unijnych, jak też spowodowanych zaniedbaniami nieuregulowanej przez państwo sytuacji 
w poszczególnych sektorach życia takich, jak służba zdrowia, oświata, opieka społeczna i 
wiele,  wiele innych.  Wśród efektów pracy samorządu cieszy coraz piękniejszy wygląd 
naszego  miasta  oraz  coraz  korzystniejsze  rozwiązania  infrastruktury  miejskiej.  Cieszy 
coraz bardziej widoczne zainteresowanie młodzieży szkolnej i harcerzy wydarzeniami w 
mieście  oraz  poszerzenie  idei  patriotyzmu  widoczne  np.  podczas  obchodów  świąt 
państwowych.  Budzi  uznanie  wzrastające  poczucie  szacunku  młodzieży  dla  osób 
starszych, kombatantów i emerytów. To wynik współpracy samorządu, kościoła, szkoły i 
rodziny. W dniu dzisiejszym i  z tego miejsca chciałbym też podziękować miejscowemu 
duchowieństwu  za  to,  że  byli  z  samorządem  przy  obchodach  wszystkich  ważnych 
wydarzeń, świąt kościelnych i państwowych, spotkaniach okolicznościowych, pochodach, 
spotkaniach  z  młodzieżą  –  kapłani  byli  tam  z  nami  obecni.  A nawet  uczestniczyli  w 
uroczystościach  gdy  otwieraliśmy  obiekty  inwestycyjne,  jak  też  otwieraliśmy  nowo 
wybudowane ulice. Zawsze wspierali nas wspólną modlitwą.   Pozwala to optymistycznie 
patrzeć w przyszłość. Tych osiągnięć można by wymienić jeszcze bardzo wiele. Nie byłoby 
ich  jednak  ,  gdyby  nie  wzorowa  współpraca  większości  członków  Rady  Miejskiej  z 
Burmistrzem Wołomina Jerzym Mikulskim. Pełnił on tą funkcję „pod rząd” dwie kadencje 
co zapewniło ciągłość decyzji i tego efekty dostrzegamy. Dziś możemy się cieszyć z tego 
co  wspólnie  osiągnęliśmy.  Czasem zastanawiano  się  czy  nie  występuje  zbyt  szeroka 
zgodność  poglądów  Rady  i  Burmistrza  na  sposób  rozwiązywania  poszczególnych 
problemów gminnych. Ale dziś wiemy, że ta współpraca była właściwa i dziś możemy być 
dumni z jej efektów.
   Dziękuję Państwu Radnym za całokształt pracy w V kadencji zarówno podczas obrad na 
sesjach Rady jak też na posiedzeniach komisji. Za włączanie się do licznych prac poza 
sesjami. Dziękuję wszystkim Klubom działającym w Radzie. Dziękuję Państwu Sołtysom i 
Przewodniczącym Zarządów Osiedli za udział w sesjach i za pracę „w terenie”
W imieniu własnym i mam nadzieję zdecydowanej większości radnych V kadencji dziękuję 
panu Burmistrzowi i jego Zastępcom, Pani Skarbnik Anicie Grabowskiej, Pani sekretarz 
Marzenie Roszkowskiej i pracownikom merytorycznym Urzędu Miejskiego w Wołominie, 
którzy  przygotowywali  materiały  do  uchwał  i  opracowywali  ich  uzasadnienia.  Pani 
mecenas za  wsparcie  nas podczas obrad   i  pilnowanie  by podejmowane decyzje  nie 
wykraczały poza zakres prawa. Pani Grażynie Płaneta za prowadzenie Biura Rady, za 
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przygotowywanie  materiałów  na  sesję,  za  przypominanie  radnym  i  mnie  osobiście  o 
naszych rożnych powinnościach, o których czasem zdarzało nam się zapomnieć.
Mam nadzieję, że kiedy spotkamy się teraz, przed i po wyborach, będziemy widzieli  w 
sobie nawzajem ludzi, których przez cztery lata łączył wspólny cel: praca dla dobra ziemi 
wołomińskiej i jej mieszkańców. 
   Mędrzec Seneka Młodszy, żyjący na przełomie starej i nowej epoki głosił: „ MUSISZ ŻYĆ 

DLA INNYCH, JEŚLI CHCESZ ŻYĆ Z POŻYTKIEM 
DLA SIEBIE”

Myśl tę kieruję do wszystkich koleżanek i kolegów, którzy wstępują w szranki w nadchodzących 
wyborach samorządowych – różnych szczebli. Życzę im sukcesów i ofiarnej pracy społecznej dla 

naszej ziemi wołomińskiej. „
Na  zakończenie  Przewodniczący  Rady  wręczył  Radnym,  Przewodniczącym  Zarządów 
Osiedli,  Sołtysom i  Burmistrzowi  podziękowania i  na pamiątkę czteroletniej  współpracy 
publikację pt. „Hymny Polskie”.

Henryk Świerżewski – Sołtys wsi Majdan
Życząc obecnym radnym awansu do rady kolejnej kadencji , apelował, by nie wstydzili się i 
podawali swoje numery telefonów do wiadomości publicznej 

Andrzej Żelezik – Przewodniczący Rady
Miał nadzieję, że radni, Przewodniczący Zarządów Osiedli, Sołtysi, Burmistrz i Pracownicy 
Urzędu rozstaną się w przyjaznej atmosferze, by spotykając się na ulicy nie przechodzili 
na druga jej stronę, tylko powiedzieli sobie dzień dobry i uścisnęli sobie dłonie. To jest jego 
marzeniem 

Henryka Zabik – radna
Podziękowała obecnym za współpracę. Radną była od 1998 roku i z woli wyborców przez 
trzy  kadencję  pełniła  tą  funkcję.  Dało  jrj  to  dużo.  Wiele  się  nauczyła.  Znała  potrzeby 
miasta.  Bardzo  miło  wspomina  pracę  w  radzie-  każdej  kadencji.  Dziękowała  Radom 
Sołeckim i Sołtysom, dziennikarzom, którzy zawsze byli obecni, którzy obserwowali pracę 
radnych. Powiedział, że w przyszłej radzie nie potka się  ze wszystkimi dlatego, że nie 
będzie kandydowała do Rady Miejskiej.

Jerzy Mikulski – Burmistrz Wołomina
Refleksją, że tak się dzieje, że tak się dzieje coś się zaczyna i coś się kończy rozpoczął 
swoją wypowiedź. Tocząca się sesja podsumowuje kończącą się kadencję. Ustępującą 
radę  uznał  za  jedną  z  lepszych.  Burmistrz  uczestniczy  w  pracach  wszystkich  rad  od 
początku po transformacji ustrojowej w 1990 roku.  Wiele spraw udało się zrealizować. Ta 
rada byłą bardzo wydajna w zakresie uchwalania uchwał tj prawie 800 uchwał przez okres 
kadencji. To duży wysiłek. Miał nadzieje, że dla wielu z obecnych ten czteroletni okres był 
dobrą edukacją obywatelską i możliwością poznawania problemów naszego miasta ale też 
nauką  umiejętności  ich  rozwiązywania.  Za  to  wszystko  ,  wszystkim  Burmistrz  Jerzy 
Mikulski podziękował. Pogratulował osiągnięć, bo to co udało się zrobić w mieście jest 
wspólną zasługą, osiągnięciem i  dorobkiem. Na pewno wszyscy mają świadomość,  że 
jeszcze  wiele  jest  do  zrobienia.  Pracy  dla  kolejnych  rad  nie  zabraknie.   Dziękując 
wszystkim  burmistrz  życzył  tym,  którzy  w  poszczególnych  szczeblach  samorządności 
będą uczestniczyli w wyborach, osiągnęli to co sobie marzą. Aby praca i doświadczenie 
nabyte w naszej radzie służyło pozytywnie mieszkańcom i naszemu miastu. Radny jest do 
służenia miastu i jego mieszkańcom, ziemi i jej obywatelom. Bez znaczenia na szczebel 
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samorządu w którym się znajduje. 
Burmistrz  Jerzy  Mikulski  podziękował  za  skuteczną  i  efektywną  współpracę.  Ta 
współpraca dała pozytywny wynik i spore osiągniecie. I tak to będzie oceniane w historii.
Podziękował  również  jednostkom  pomocniczym  za  wspólne  działania,  różne  wnioski  i 
opinie.  Podziękował  zakładom  budżetowym,  zakładom  prowadzonym  w  formie  spółek 
gminnych  i  pracownikom  Urzędu  Miejskiego  i  jednostek  oświatowych.  Grupa  ludzi 
pracujących  w  samorządzie  to  liczba  ok.  1500  osób  co  oznacza,  największego 
pracodawcę, a skala wykonywanych zadań jet bardzo szeroka. 
Burmistrz podziękował wszystkim radnym i każdemu z osobna za te mijające cztery lata 
współpracy.  Podziękował  tym  wszystkim  wspierających  go  przy  podejmowaniu 
proponowanych uchwał i zadań, ale również tym którzy byli przeciwko. Miał nadzieję, że w 
ciągu tych czterech lat udało się chociaż niektórych przekonać co do słuszności podjętych 
decyzji a dobro mieszkańców jest wspólnym celem. Rządzenie gminą jest takie jak na to 
pozwala  opozycja.  Uważał,  że  obecna opozycja  była  dobrą   opozycją.  Wiele  dobrych 
rzeczy zrobiono ale jeszcze wiele pozostało do zrobienia. Nadchodzi kampania wyborcza 
w której radni poddadzą się ocenie społecznej. W ocenie Burmistrza i radnych niektóre 
rzeczy mogą być bardziej pozytywne inne mniej. Natomiast mieszkańcy gminy w tej elekcji 
odbywanej co cztery lata ocenia działania i  daje mandat do działania na kolejny okres. 
Życzył więc wszystkim by w tej  elekcji  wszyscy osiągnęli  jak największy sukces i dalej 
wspólnie mogli budować i tworzyć lepszy wizerunek miasta i służyć jego mieszkańcom.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Andrzej 
Żelezik zamknął XLII sesję Rady miejskiej w Wołominie w dniu 10 listopada 2010 roku o 
godz. 15.30. Wszystkie podjęte w trakcie trwania sesji uchwały stanowią integralną część 
niniejszego protokołu.

Protokołowała                                      Sekretarz obrad                      

Grażyna Płaneta                                    Grzegorz Wajs
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